
Zápis zo zasadnutia 

Rady vlády Slovenskej republiky pre Európsku zelenú dohodu (ďalej len ,,Rada“) 

dňa 20.4.2021 

 

 

Počet členov Rady: 34 

Prítomní: 33 

Prítomní v zastúpení: 12 

Ospravedlnení: 1 

Neospravedlnení: 0 

Hostia: 14 

 

Prezenčná listina v prílohe. 

Čas rokovania: od 15:00 do 17:00 

Miesto rokovania: Vládna zasadačka Úradu vlády SR / online 

 

Otvorenie: 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 privítal prítomných členov a hostí. Zároveň zdôraznil, že implementácia Európskej zelenej 

dohody si vyžaduje spoluprácu naprieč rezortmi a spoločnosťou, 

 otvoril zasadnutie Rady, 

 skonštatoval, že Rada je uznášaniaschopná, 

 predložil na schválenie návrh programu s možnosťou jeho doplnenia, 

 

Návrh programu 

1. otvorenie  zasadnutia 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú 

dohodu 

2. Prerokovanie návrhu programu 

3. Predstavenie členov Rady  

4. Odovzdanie menovacích dekrétov 

5. Hlasovanie o schválení Rokovacieho poriadku, uznesením č. 1 

6. Prezentácia – Európska zelená dohoda 

Michal Kiča, štátny tajomník ministerstva životného prostredia SR 

7. Diskusia o strategickom smerovaní SR pri plnení cieľov Európskej zelenej dohody 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú 

dohodu 

8. Hlasovanie o schválení uznesenia č. 2 z 1. zasadnutia Rady 

9. Záver 

 

 ďalšie návrhy na doplnenie neboli predložené, 

 návrh programu bol konsenzuálne schválený, 

 následne pristúpil k procedurálnym bodom programu. 

 

 

 



Bod 5. Hlasovanie o schválení Rokovacieho poriadku 

 

V diskusii odzneli návrhy na zmenu Rokovacieho poriadku: 

 Čl. 5 bod 4: Nezaradenie návrhu doplnenia programu by malo byť zdôvodnené predsedom 

Rady. 

 Čl. 6 body 3, 4: S pozvánkou na zasadnutie Rady by sa mali odosielať aj materiály k rokovaniu 

v lehote 10 pracovných dní pred zasadnutím. Tým sa zabezpečí aj dodržanie lehoty pre členov 

Rady na doručenie pripomienok 3 pracovné dni pred zasadnutím. 

 Čl. 5, body 2, 3: Spolu s predložením materiálu na rokovanie by mali mať členovia Rady právo 

predložiť aj návrh uznesenia. 

 Štatút Rady odkazuje na Rokovací poriadok ohľadom upravenia pracovných a expertných 

skupín. Do Rokovacieho poriadku treba doplniť takúto úpravu. 

 

Záver: Rada schválila Rokovací poriadok v znení navrhnutých úprav. 

Ref. Uznesenie č. 1 z 20. apríla 2021. 

 

 

Bod 6. Prezentácia – Európska zelená dohoda 

 

Michal Kiča, štátny tajomník Ministerstva životného prostredia SR 

 predstavil kontext a ciele Európskej zelenej dohody (EZD), 

 priblížil ťažiskové oblasti EZD, mitigáciu a adaptáciu na klimatickú zmenu, 

 vyzdvihol záväzok EZD naprieč všetkými politikami neškodiť životnému prostrediu. 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 zdôraznil objem finančných prostriedkov, ktoré budú do SR v rámci implementácie EZD 

smerovať, 

 vyzdvihol transformáciu hospodárstva ako kľúč k zvládnutiu environmentálnych výziev, 

 zloženie Rady reflektuje široké spektrum subjektov, ktoré musia byť do implementácie 

zapojené. 

 

 

Bod 7. Diskusia o strategickom smerovaní SR pri plnení cieľov Európskej zelenej dohody 

 

Richard Sulík, minister hospodárstva SR a podpredseda Rady 

 vyžiadal si informáciu o objeme finančných príspevkov v rámci mechanizmu spravodlivej 

transformácie, ktoré sú alokované pre SR, 

 dekarbonizácia energetického sektora v SR už prebieha, uhoľné elektrárne budú odstavené do 

roku 2023. Ťažiskom energetického sektora v SR budú jadrové elektrárne a je nutné deklarovať 

podporu jadrovej energetike pri implementácii EZD, 

 zdôraznil, že transformácia hospodárstva si vyžaduje dlhoročnú prípravu. 

 

Katarína Belobradová, generálna riaditeľka sekcie environmentálnej politiky, EÚ a medzinárodných 

vzťahov, Ministerstvo životného prostredia SR 

 uviedla, že informácia o rozdelení regiónov a alokácii finančných prostriedkov cez 

mechanizmus spravodlivej transformácie ešte nie je známa a je v príprave na úrovni Európskej 

komisie. 



Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 označil jadrovú energetiku za momentálne nevyhnutné, avšak z dlhodobého hľadiska nie 

ideálne riešenie. 

 

Juraj Melichar, sieť environmentálnych mimovládnych organizácií Ekofórum 

 vyžiadal si informáciu o komplementarite zdrojov financovania z rôznych fondov EÚ. 

 

Michal Kiča, štátny tajomník Ministerstva životného prostredia SR 

 finančné nástroje sa budú odvíjať od Plánu obnovy, aby sa predišlo dvojitému financovaniu. 

 

Ingrid Brocková, štátna tajomníčka Ministerstva zahraničných vecí a európskych záležitostí SR 

 vyjadrila podporu dialógu o zelenej transformácii SR, 

 pripomenula, že rozsiahly európsky legislatívny balík sa očakáva už v júni 2021 a koordinácia 

na národnej úrovni je preto nevyhnutná, 

 zdôraznila, že EZD nemôže byť záležitosťou len Ministerstva životného prostredia SR 

a prisľúbila súčinnosť MZVaEZ SR pri jej implementácii. 

 

Jaroslav Karahuta, predseda výboru pre pôdohospodárstvo a životné prostredie NR SR 

 privítal programy EZD Z farmy na stôl a Stratégiu EÚ v oblasti biodiverzity, ktoré sa zameriavajú 

aj na riešenie spotreby uhlíka. Toto je veľkou príležitosťou na spoluprácu pôdohospodárstva 

a ochrany životného prostredia. 

 

Jozef Viskupič, predseda Združenia samosprávnych krajov SK8 

 upozornil na význam vzdelávania pri zelenej transformácii, 

 vyzval k spusteniu štrukturálnych zmien a nastavenia spolupráce so samosprávami, 

 vyjadril podporu pre prípadnú ekologickú daňovú reformu a zdaňovanie uhlíka. 

 

Martin Polónyi, generálny riaditeľ sekcie medzinárodných vzťahov, Ministerstvo financií SR 

 vyjadril podporu Ministerstva financií SR pre činnosť Rady, 

 považuje taxonómiu za aktuálne najdôležitejší míľnik EZD. 

 

Emil Macho, Asociácia zamestnávateľských zväzov SR 

 uviedol, že zamestnávatelia si uvedomujú nutnosť prispievať k udržateľnosti. Dôležitá je pre 

nich predvídateľnosť opatrení. 

 vníma príležitosť na previazanie Spoločnej poľnohospodárskej politiky a EZD. 

 

Dana Mareková, Platforma mimovládnych rozvojových organizácií Ambrela 

 navrhla vytvorenie pracovných skupín kvôli prierezovosti EZD, 

 označila obnoviteľné zdroje energie za prioritu energetickej transformácie, ktorej potenciál 

sme ešte nevyčerpali a je tu veľký priestor na rozvoj. 

 

Andrej Gajdoš, štátny tajomník Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR 

 poukázal na Spoločnú poľnohospodársku politiku a jej previazanie na EZD, 

 zdôraznil, že musíme mať na zreteli aj konkurencieschopnosť slovenských poľnohospodárov. 

 

 

 



Michaela Hletková Ploszeková, Asociácia priemyselných zväzov SR 

 vyjadrila podporu pre udržateľnú transformáciu slovenského priemyslu a za kritický moment 

označila správnu implementáciu a spoluprácu medzi štátnou správou a priemyslom. 

 

Ladislav Miko, vedúci Zastúpenia Európskej komisie 

 označil EZD za nový ekonomický model, ktorý bude prítomný vo všetkých finančných 

nástrojoch EÚ, 

 objasnil, že Európske štrukturálne a investičné fondy sú určené na priebežné vyrovnávanie 

rozdielov medzi regiónmi a dobiehanie investičných dlhov. Fond obnovy a reforiem je určený 

na financovanie reformných krokov, ktoré si členské štáty z rôznych dôvodov nemohli dovoliť 

a nie je na úkor iných finančných prostriedkov. 

 

 

Bod 8. Hlasovanie o schválení uznesenia č. 2 z 1. zasadnutia Rady 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 navrhol doplniť uznesenie č. 2 o formuláciu v bode 2 „tak, aby neprinášali ich poškodzovanie a 

zmarenie“, 

 navrhol zmeniť formuláciu uznesenia č. 2 z „ukladá“ na „odporúča“ 

 navrhol schváliť uznesenie č. 2 

 

 

Záver: Rada schválila Uznesenie č. 2 v znení navrhnutých úprav.  

Ref. Uznesenie č. 2 z 20. apríla 2021. 

 

Bod 9. Záver 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 poďakoval sa všetkým prítomným členom i hosťom za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

V Bratislave 28. apríla 2021  

 

Zapísal: Ján Mičuda, Odbor politiky životného prostredia, MŽP SR 

 

Schválil: Ján Budaj, predseda Rady 

 

Zvukový záznam je k dispozícii na sekretariáte Rady. 


